



# DÉCEBTRÉ NOIR

## PRESS-KIT

### Contact:

Décembre Noir  
c/o Sebastian Görlach  
Witzleben 1  
98701 Großbreitenbach

+49 (0) 176 412 421 00  
info@decembre-noir.de  
www.decembre-noir.de  
www.facebook.com/decembrenoir

### Booking:

STAGEKULT  
Johannes Laudenbach  
Kürschnerhof 1  
97070 Würzburg

+49 (0) 931 358 22473  
booking@stagekult.de  
www.stagekult.de  
www.facebook.com/stagekult

# BIOGRAFIE

## DE

*Décembre Noir* ist eine Death/Doom Metal Band aus Deutschland und wurde 2008 in Erfurt/Thüringen gegründet. Nach ihren ersten 2 Alben, „A Discouraged Believer“ und „Forsaken Earth“, für *F.D.A. Records* wechselte die Band 2018 zu *Lifeforce Records*, wo sie weitere 4 Alben, „Autumn Kings“, „The Renaissance Of Hope“, „Pale Serenades E.P.“ und „Your Sunset | My Sunrise“, veröffentlichte. In ihrer musikalischen Laufbahn wuchsen sie ständig und spielten sich mit Auftritten auf dem Summer Breeze Open Air & Party, San Metal Open Air oder auf Touren mit *Heaven Shall Burn*, *Endseeker* oder *Catalepsia* an die Spitze ihres Genres. Ihre Alben werden von der Presse ebenso gelobt wie von Fans gefeiert.

2022 konnten sie *Mick Moss* von *Antimatter*, *Aaron Stainthorpe* von *My Dying Bride*, *Michele Darkness* von *End Of Green* und *Matthew Kiichi Heafy* von *Trivium* gewinnen, vier ihrer Songs neu zu interpretieren. Auf „Pale Serenades“ vertonten sie jeweils einen Song der bisher erschienen Alben neu.

Mit ihrem aktuellen Album „Your Sunset | My Sunrise“ konnte *Décembre Noir* erneut ihre Position im nationalen und internationalen Musikmarkt stärken und ausbauen. Presse, Veranstalter und Fans sind sich einig – *Décembre Noir* sind zu einer Größe im Death/Doom herangewachsen und brillieren sowohl auf ihren Alben als auch live auf der Bühne. Sie schaffen es dabei gleichermaßen eine atmosphärische Tiefe zu erzeugen und ihre Fans mit in ihren energiegeladenen Shows mitzureißen.

Die aktuelle Besetzung besteht aus:  
Lars Dotzauer – Gesang  
Sebastian Görlach – Gitarre  
Martin Ortlepp – Gitarre / Gesang  
Stephan Hünninger – Bass  
Fabian Regmann – Schlagzeug

## EN

*Décembre Noir* is a Death/Doom Metal Band from Germany that was founded in Erfurt/Thuringia in 2008. After their first 2 albums, “A Discouraged Believer” and “Forsaken Earth”, for *F.D.A. Records*, the band moved to *Lifeforce Records* in 2018 where they released another 4 albums, “Autumn Kings”, “The Renaissance Of Hope”, “Pale Serenades E.P.” and “Your Sunset | My Sunrise”. Throughout their career they grew steadily and played their way to the top of their genre with gigs at Summer Breeze Open Air & Party, San Metal Open Air or on tours with *Heaven Shall Burn*, *Endseeker* or *Catalepsia*. Their albums are both critically acclaimed by the press and celebrated by their fans.

In 2022, they were blessed to work with *Mick Moss* from *Antimatter*, *Aaron Stainthorpe* from *My Dying Bride*, *Michele Darkness* from *End Of Green* and *Matthew Kiichi Heafy* from *Trivium* to reinterpret four of their songs. On “Pale Serenades”, they lent their voices for one song from each of *Décembre Noir*’s previous albums.

With their latest album “Your Sunset | My Sunrise”, *Décembre Noir* have once again strengthened and expanded their position on the national and international music market. The press, promoters and fans all agree – *Décembre Noir* have grown into a major force in death/doom and they shine both on their albums and live on stage. They manage to create an atmospheric depth and their fans get carried away by their energetic shows.

Lineup:  
Lars Dotzauer – Vocals  
Sebastian Görlach – Guitar  
Martin Ortlepp – Guitar / Vocals  
Stephan Hünninger – Bass  
Fabian Regmann – Drums

# Presstext

DE

*Décembre Noir* präsentierte sich 2014 mit dem Debut Album „A Discouraged Believer“ zum ersten Mal der Öffentlichkeit. Mit einer emotionalen Mischung aus Doom und Deathmetal, welche sich an dem „Peaceville Sound“ der 90er Jahre orientierte, sorgte die Band für erstes Aufsehen. Aus dem ursprünglichen Projekt, welches sich Jahre zuvor lediglich aus zwei Mitgliedern zusammensetzte, wuchs bis zur ersten Veröffentlichung eine Band, die seither mit ihrer Bühnenpräsenz und ihren weiteren vier Studioalben ein fester Bestandteil der Szene wurde. Im Oktober 2023 veröffentlichte *Décembre Noir* ihr aktuelles Album „Your Sunset / My Sunrise“ welches sich nahtlos in den Sound und den musikalischen Weg der Band einreicht. Ein Meer aus emotionsgeladenen Wogen, mal treibend und immer wieder fordernd, bestimmen den Sound und die Texte von *Décembre Noir* und zeigen auf ihren Alben sowie auf der Bühne die Besonderheit, die diese Band ausmacht.

EN

What started as a two men's project turned into *Décembre Noir* releasing their debut album “A Discouraged Believer” in 2014. With their emotional mixture of doom and death metal based on the “Peaceville Sound” of the 90s, the band attracted attention for the first time. Since then they have become an integral part of the scene due to their four highly acclaimed studio albums and their energetic stage presence. In October 2023, *Décembre Noir* released their latest album “Your Sunset / My Sunrise”, which fits seamlessly into the band's sound and musical path. A sea of emotional waves, sometimes driving and always demanding, determine the sound and lyrics of *Décembre Noir*. It's those emotions that create the band's uniqueness on their albums as well as on stage.

# Discografie



## ***A Discouraged Believer***

(c) 2014 FDA Records

### Tracklist

1. A Discouraged Believer
2. Thorns
3. The Forsaken Earth
4. Décembre Noir
5. Stowaway
6. Resurrection
7. Escape To The Sun



## ***Forsaken Earth***

(c) 2016 FDA Records

### Tracklist

1. In This Greenhouse of Loneliness and Clouds
2. Small.Town.Depression
3. Ghost Dirge
4. The Vast Darkness
5. Waves of Insomnia
6. Distant and Unreachable



## ***Autumn Kings***

(c) 2018 Lifeforce Records

### Tracklist

1. In the Pouring Rain
2. Autumn King
3. Barricades
4. A Weeping Sunrise
5. Between Silence and Shards
6. Dress.Code.Black
7. Hymn of Sorrow
8. The Downward Path

# Discografie



## ***The Renaissance of Hope***

(c) 2020 Lifeforce Records

### Tracklist

1. A Swan Lake Full Of Tears
2. Wings Of Eschaton
3. Ritual And Failure
4. Streets Of Transience
5. Hope/Renaissance
6. Behind The Scenes



## ***Pale Serenades E.P.***

(c) 2022 Lifeforce Records

### Tracklist

1. A Swan Lake Full Of Tears feat. Mick Moss
2. Barricades feat. Aaron Stainthorpe
3. Small.Town.Depression feat. Michelle Darkness
4. The Forsaken Earth feat. Matthew Kiichi Heafy



## ***Your Sunset - My Sunrise***

(c) 2023 Lifeforce Records

### Tracklist

1. Dead End: May
2. Against The Daylight
3. Your Sunset | My Sunrise
4. Sentimental Giants
5. Sleepwalker (In Yesterday's Smoke)
6. Trivial Heart

# Videos

**SLEEPWALKER (IN YESTERDAY'S SMOKE)**

[www.youtube.com/watch?v=xzsp101185o](http://www.youtube.com/watch?v=xzsp101185o)

**A SWAN LAKE FULL OF TEARS (FEAT. MICK MOSS OF ANTIMATTER)**

[www.youtube.com/watch?v=hNSz-rqKJ7Y](http://www.youtube.com/watch?v=hNSz-rqKJ7Y)

**HOPE/RENAISSANCE**

[www.youtube.com/watch?v=-qVNRRxBlow](http://www.youtube.com/watch?v=-qVNRRxBlow)

# Reviews

**Das Album ist eine Perle, jedoch sollte man gewarnt sein. Egal wie man gelaunt ist, dieses Werk wird einen an einen äußerst düsteren Ort bringen.**

8,9 / 10 – metalfactory.ch

**If you're a fan of Death/Doom with an excellent pace, this album is tailored for you. It's an album that's perfect for a dark and snowy day, and if you happen to live in a place where sunrises are abundant, this music is a way to bring back your very own personal sunset.**

3,5 / 5 – metalepidemic.com

**Musik zum Schwelgen und Versinken – genau das Richtige für den hereinbrechenden Herbst.**

5,5 / 7 – metal-hammer.de

**If you simply want some top-quality death doom that can emotionally captivate you with some outstanding melodies whilst featuring all-round excellent musical performances, then**

**Your Sunset | My Sunrise is one of the best the sub-genre has to offer this year.**

8,5 / 10 – metalstorm.net